
خبر کوتاهاخبار
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان مطرح کرد؛

کاهش شوکه کننده آمار ازدواج در کشور

سازمان اورژانس:

۹۳ درصد کشور روی گسل های فعال قرار دارد

مردم باید منطقه 17 را با پروژه های فرا منطقه ای و حرفه ای بشناسند

کلهری: تامین سرانه فضای سبز محلات مقدم و جلیلی

ورزش  وزارت  جوانان  امور  ساماندهی  معاون 
نسبت  به  ازدواج  کاهشی  شیب  گفت:   جوانان  و 
سال های قبل می تواند یک شوک باشد و این شوک 
روی موضوع فرزندآوری حتما تاثیر خود را خواهد 

گذاشت.
محمدمهدی تندگویان، معاون ساماندهی امور 
جوانان وزارت ورزش و جوانان در واکنش به اینکه 
آمار  شده  باعث  چقدر  آن  حواشی  و  کرونا  شیوع 
به  یابد و شاهد عدم تمایل جوانان  ازدواج کاهش 
ازدواج باشیم، گفت: در این خصوص نه آمار قطعی 
داریم و نه پایشی مناسبی صورت گرفته است که 
این  در  اما  دهم،  گزارش  آمار  اساس  بر  بخواهم 
فکر  باید  معتقدیم  و  می دهیم  هشدار  خصوص 

اساسی برای آن کرد.
ازدواج و ورود به یک  امر  بیان کرد:  تندگویان 
زندگی در ایران همیشه با سنت های خودش همراه 
در  که  زمانی  و  عروسی  مراسم  برگزاری  مثل  بوده، 
کشور درگیر کرونا شدیم زمان طلایی برای برگزاری 
ماه های رجب،  بود، چرا که  این مراسم ها در کشور 
شعبان و تعطیلات نوروز را داشتیم و از طرفی اکنون 
هم در ماه محرم هستیم و ماه صفر هم پیش رو داریم 

و در این ایام نیز عموما مراسمی برگزار نمی شود.
ما  نگرانی  باعث  که  چیزی  کرد:  اضافه  وی 
شده، این است، همه کسانی که مراسم عروسی شان 
را برگزار نکردند، مراسمشان را به تاریخ نامعلومی 
موکول کردند و متاسفانه وارد زندگی هم نشدند؛ 
اگر روند به این شکل ادامه باشد که زوجین بدون 
استقبال  ما  کنند،  شروع  را  خود  زندگی  مراسم 
حال  در  ساده  ازدواج های  می گوییم  و  می کنیم 
در  تجملاتی  مراسم های  و  است  گیری  شکل 
موضوع  این  متاسفانه  اما  است،  شدن  حذف  حال 
در  یکباره  کرونا  طرفی  از  و  نشده  فرهنگ سازی 
کشور شیوع پیدا کرد. به همین خاطر بازه زمانی 

برای رفتن زیر سقف در حال طولانی شدن است 
که این مقوله آسیب های خود را دارد.

تعبیر  به  گفت:  جوانان  و  ورزش  وزیر  معاون 
دیگر ممکن است، طولانی شدن این دوره از لحاظ 
روانی و روابطی که به وجود می آید، آسیب زننده 
باشد. یا به عنوان مثال باید بررسی شود که چقدر 
به این رابطه و پایداری آن لطمه وارد خواهد شد و 
چقدر امکان دارد، این رابطه ها از بین برود و نتیجه 
شک  بدون  نروند.  مشترک  زندگی  سر  به  بگیرند 

کرونا در تهدید این موضوع تاثیر خواهد گذاشت.
گفت:  گرانی ها  مکرر  افزایش  به  اشاره  با  وی 
موضوع بعدی این است که اگر قرار بوده زوجی در 
بهمن یا اسفند ۹۸ مراسم برگزار کنند، آیا اکنون 
با این عدد و رقم بودجه ها می تواند دوباره مراسم 
بگیرند و وارد زندگی مشترک شوند؟ البته شرایط 
زندگی  در  کرونا  از  بعد  مشکلات  و  تورم  اقتصاد، 
شده  باعث  موارد  این  گرفت.  نادیده  نباید  هم  را 

که موضوع کاهش ثبت رسمی ازدواج را در کشور 
موجود  آن  از  واقعی  آمار  اکنون  اما  باشیم،  داشته 
کرونا  به  مربوط  حواشی  گفت:  تندگویان  نیست. 
علاوه بر اینکه موجب کاهش ازدواج شده، پس از 

این می تواند بر امر فرزندآوری نیز تاثیر بگذارد.
آمار  کننده  شوکه  کاهش  درباره  تندگویان 
نسبت  به  ازدواج  کاهشی  شیب  گفت:   ازدواج 
سال های قبل می تواند یک شوک باشد و این شوک 
روی موضوع فرزندآوری حتما تاثیر خود را خواهد 
گذاشت. فکر می کنم برای شش ماهه دوم امسال 
که  این  بر  مشروط  آینده  سال  اول  ماهه  شش  و 
موضوع کرونا جمع شود، حتما کاهش آمار موالید 

را خواهیم داشت.
معاون وزیر ورزش و جوانان در توضیح کاهش 
آمار فرزندآوری در کشور گفت: کاهش فرزندآوری 
آن  وجه  یک  که  می شود،  مربوط  موضوع  دو  به 
زندگی  می خواستند  که  است  زوجینی  به  مربوط 

نیز  ازدواج  از  بعد  را شروع کنند و شاید چند ماه 
کرونا  شیوع  اما  می گرفتند،  پیش  را  فرزندآوری 
انداخت. بحث دوم  شروع زندگی آنها را به تعویق 
مشترک  زندگی  و  رابطه  در  که  هستند  زوجینی 
هستند، ولی به دلیل کرونا موضوع فرزندآوری خود 

را به دلایل مشخص به تعویق انداختند.
نیاز  فرزندآوری  برای  مادر  افزود: طبیعتا  وی 
با  که  دارد  آزمایشگاه   یا  بیمارستان  در  حضور  به 
و  یافته  بیمارستان کاهش  به  مراجعه  کرونا  وجود 
می یابد،  کاهش  نیز  فرزندآوری  به  اقدام  ادامه  در 
این موضوع اکنون حتی حادتر از مباحث اقتصادی 
است. در حال حاضر ترسی در جامعه برای مراجعه 
به مراکز پزشکی، آزمایشگاه ها و بیمارستان ها وجود 
دارد و مردم برای این که در این مراجعات درگیر 
بیماری کرونا نشوند، حتی به مطب های ساده هم 
نمی روند، از این رو این باعث عقب انداختن موضوع 

فرزندآوری در کشور می شود.

قرار  فعال  گسل های  روی  کشور  درصد   ۹۳ اورژانس:  سازمان 
 ۵۲ گفت:  کشور  اورژانس  سازمان  بلایای  و  حوادث  امور  داردمدیر 
مخاطره در کشور ما اتفاق می افتد و ۱۳ مخاطره اولویت دار در کشور 

داریم وهمچنین ۹۳ درصد کشور ما روی گسل های فعال قرار دارد.
اورژانس  بلایای سازمان  و  امور حوادث  حمیدرضا خانکه، مدیر 
کشور در نشست خبری خود با بیان اینکه وظایف سازمان اورژانس 
به دو قسمت تقسیم می شود، گفت: یک بخش از این وظایف شامل 
به  اورژانس  نیروهای  مردم  تماس  طی  که  است  روزمره  حوادث 
ماموریت اعزام می شوند. همچنین بخش دیگری از وظایف ما زمانی 

است که حادثه بزرگی در کشور ایجاد می شود.
 ۵۲ و  است  پرمخاطره  کشورهای  از  ما  کشور  داد:  ادامه  وی 
مخاطره در کشور ما اتفاق می افتد و ۱۳ مخاطره اولویت دار در کشور 
داریم همچنین ۹۳ درصد کشور ما بر روی گسل های فعال قرار دارد و 
همچنین ۵٠ درصد کشور را سیل تهدید می کند حداقل در ۲٠ سال 
گذشته ۶٠ درصد خسارتی که در حوادث دیدیم ناشی از سیل بوده 
است و همچنین با تغییرات اقلیم و موضوعاتی از این نوع در کشور 
روبرو هستیم. بنابراین نیاز است که با توجه به مخاطراتی که کشور را 
تهدید می کند یک سازمان اورژانس چابک داشته باشیم که خدمات 

مورد نیاز را در سریعترین زمان در مخاطرات ارائه دهد.
مدیر امور حوادث و بلایای سازمان اورژانس کشور گفت: به دلیل 
عملکرد خوب اورژانس در زلزله کرمانشاه مورد تحسین جامعه جهانی 

قرار گرفتیم همچنین در سیل گذشته نیز در ارزیابی هایی که توسط 
روسفیدی مان  باعث  اقداماتمان  شد،  انجام  جهانی  بهداشت  سازمان 
و  می شود  ارائه  خدمات  فردی  حفاظت  رعایت  با  نیز  کرونا  در  شد. 
تعدادی  و  بیماری شدند  به  آلوده  ما  از همکاران  زیادی  تعداد  البته 

نیز شهید شدند.
ما  گفت:  جاده ای  حوادث  در  اورژانس  عملکرد  درباره  خانکه 
در این خصوص نیاز به تجهیزات داریم. به واسطه تحریم در تامین 
با جهش  اما  داشتیم  مشکل  دارو  تامین  همچنین  و  فردی  حفاظت 
تولید که مقام معظم رهبری دستور دادند در حال حاضر در تجهیزات 
مصرفی مشکلی نداریم البته در تامین تجهیزات سنگین مانند بالگرد 
این  امیدواریم  مواجه هستیم.  با مشکل  موتورلانس  و  پرواز در شب 

تجهیزات در داخل کشور نیز تولید شود.
وی ادامه داد: در حوزه نیروی انسانی در اورژانس پیش بیمارستانی 
که  افرادی  می کنیم  استفاده  اورژانس  داده  آموزش  تکنسین های  از 
وارد مجموعه می شوند آموزش های متعددی می بینند. همچنین نیاز 
داریم هرچه بیشتر گستردگی مراکز ما در جاده ها و شهرها افزایش 
پیدا کند. لازم است نوع سیستم اجرایی از ما حمایت کند و بتوانیم به 

روز خدمات را افزایش دهیم.
مدیر امور حوادث و بلایای سازمان اورژانس کشور تصریح کرد: 
العبور زیاد دارد و  ایران بزرگ و گسترده  است مناطق صعب  کشور 
اورژانس  داشتیم خوشبختانه  هوایی  آمبولانس  گذشته  سال های  در 

زیر  شهری  جاده های  در  ما  استاندارد  و  کرده  پیدا  گسترش  هوایی 
۱۴ دقیقه و در شهر ۹ دقیقه است که البته موانع زیادی وجود دارد 
گسترش  به  نیاز  و  است  کرده  پیدا  افزایش  صعب العبور  مناطق  و 
اورژانس هوایی است تا بتوانیم این زمان را کاهش دهیم. همچنین با 
توسعه موتورآمبولانس توانستیم زمان رسیدن به محل حادثه را در 

کلانشهرها کاهش دهیم.
بزرگ  شهرهای  در  کرونا  ابتدای  از  همچنین  داد:  ادامه  وی 
بین  و  منزل  از  کرونایی  بیماران  انتقال  برای  آمبولانس هایی 
بیمارستانی اختصاص دادیم حضور همکاران ما بر بالین بیمار باعث 

شده که بیماران را در اسرع وقت به مراکز درمانی منتقل کنیم.

تهران  شهر  شورای  عضو  فراهانی  مجید  بازدید  جریان  در 
 ۱7 منطقه  شهردار  کلهری  محمود   ،۱7 منطقه  شهرداری  از 
منطقه  این  شهرداری  های  پروژه  در  خورده  رقم  گفت:موفقیتهای 

ناشی از همدلی همه ارکان آن بوده است.
مجید  بازدید  جریان  در  کلهری  محمود  امتیاز،  گزارش  به 
و نشست  این منطقه  از شهرداری  تهران  فراهانی عضو شورای شهر 
اذعان  به  که  داشتیم  توفیقی  منطقه ۱7  در  اگر  با شورایاران گفت: 
دستگاههای نظارتی همین طور بوده بدون تردید همکاری، همفکری 
و همدلی اعضای شورایاری محلات نقش ارزنده ای داشته است و در 
عین اینکه نظرات مشورتی آنها بعضا مغایر با ما هم بوده اما در نهایت 
با خرد جمعی تصمیمی گرفته شده و همراهی خوبی داشتند که در 
ارزیابی عملکرد منطقه ۱7 در سال ۹۸ نتیجه آن در مباحث عمرانی، 
ترافیک، درآمدی، شهرسازی، خدمات شهری کاملا مشهود بوده است.
کلهری اذعان داشت: در اجرای پروژه های محله محوری، منطقه 
۱7 در بحث تنظیم سند توسعه محلات پیشگام بوده و افتخارش این 
است که جمع بندی را با حضور تمامی اعضای شورایاری با جلسات 
اختصاصی بابت هر محله تنظیم و تصویب کند و پروژه های محله ای 
همه برشی از این سند توسعه هست که به ترتیب اولویت برای اجرای 

آنها جلو می رویم.
شهردار منطقه ۱7 با بیان اینکه در بحث کرونا از اول اسفند ما 
درگیر و نقشه منطقه ۱7 نشان می داد که ما بر اساس پیش بینی 
ترین  کنید سخت  باور  گفت:  داشت  خواهیم  را  وضعیت  بدترین  ها 
روز کاری من همین روز بود. ما آنجا استثنا رتبه اول ریسک و خطر 
را داشتیم و می گفتند آمار فوتی این منطقه اول است. تمام پیش 
بینی ها و بررسی ها می گفتند خطر و ریسک ابتلا به کرونا به دلیل 
وضعیت متراکم منطقه در منطقه ۱7 بسیار بالا است اما یک همدلی 
ها،   NGO،سپاه،بسیح جلسات  این  از  بعد  و  شد  ایجاد  زدنی  مثال 
شورایاران و از همه مهمتر مردم بیشترین همراهی و توجه را داشتند 
که نشان از شعور و درک بالا و مسئولیت پذیری مردم منطقه بود که 

که باعث شد کمترین فوتی و مبتلا را داشته باشیم. همه همدل بودند 
تا یک نفر فوتی کمتر باشد.در سایر حوزه ها هم دور از دسترس نیست 
که با یک همدلی این اتفاق بیفتد. شعار مدیریت شهری این است که 
تهران شهری برای همه و این یعنی عدالت در برخورداری و دسترسی 

که نیازمند عزمی همه جانبه است.
کلهری با تاکید بر اینکه شهرداری منطقه ۱7 به توسعه دوچرخه 
سواری اهتمام دارد اذعان داشت: در منطقه ۱7 با تعاملی که با آموزش 
و پرورش داشتیم می خواهیم دوچرخه را جانشین سرویس مدرسه 
اینکه دوچرخه  از دو زاویه نگاه می کنیم. یکی  این قضیه  کنیم. به 
بهترین وسیله حمل و نقلی و پاک است به خصوص در دوران کرونا 
که قطع کننده زنجیره انتقال است.دوم اینکه بپیذیرم که بچه های 
ماسرگرمی شان موبایل و تبلت است و باید فکری به حال آینده آنها 
بکنیم. باید مسیر امن و پیوسته درست کنیم که هم پیاده راه ما باشد 

و هم دوچرخه امن. دوچرخه می تواند ورزش و تفریح باشد. 
اشاره  این منطقه  به کمبود فضای سبز در  شهردار منطقه ۱7 
بیشترین  در سال ۹۸  ریالی  و  لحاظ مساحت  به  داد:  ادامه  و  کرده 
فضای سبز و باغ را ما خریدیم و نگذاشتیم که باغ و فضای سبز به 
برج آهن تبدیل شود. حدود ۲۳ میلیارد تومان اعتبار را به این قضیه 
فضای سبز  مطلق  به طور  جلیلی  و  مقدم  دادیم.دو محل  اختصاص 

ندارد که قصد داریم برای آنها اقداماتی انجام دهیم.
فرا  های  پروژه  با  را   ۱7 منطقه  باید  اینکه  به  اشاره  با  کلهری 
منطقه ای و حرفه ای بشناسند گفت: با تفاهم نهایی که وزیر راه و 
شهرسازی با دکتر حناچی داشت محور نیلوفری دراختیار شهرداری 
قرار گرفت تا یک برنامه فرا منطقه ای رقم بخورد و یک طراحی فاخر 
و شیک را شاهد باشیم. در باغراه سلامت هم که از ایستگاه بریانک به 
ایستگاه زمزم وصل می شود می خواهیم طوری عمل کنیم که مردم 

از سایر مناطق به اینجا بیایند.
مجید فراهانی عضو شورای شهر تهران در بازدید ۱٠٠دقیقه ای 
در جریان پروژه های در حال انجام یا به پایان رسیده این منطقه قرار 

گرفت.فراهانی همچنین در جریان این بازدید به بحث و تبادل نظر 
آنها در پیشبرد  اهمیت نقش  بر  و  با شورایاران منطقه ۱7 پرداخت 
مسائل شهری و لزوم تعامل تمامی معاونین شهرداری با شورایاران و 
بهره گیری از نظرات آنها تاکید کرد. در این نشست شورایاران منتخب 
مردم از محلات مختلف منطقه ۱7 به نقطه نظرات خود پرداختند و به 
مسائلی چون ابطال مصوبه فعالیت شورایاران، بافت فرسوده منطقه، 
تراکم جمعیت بالا، وجود خط آهن در منطقه مسکونی،مشکلات نهرها 
و پل های عابر پیاده در منطقه پرداخته و ضمن تشکر از شهرداری 
منطقه ۱7 برای حل بسیاری از این معضلات خواستار دستور برای 
تامین بودجه مناسب برای پروژه های کوچک محور و حل معضلات 

منطقه شدند.
کلهری  محمود  با  همراه  تهران  شهر  شورای  عضو  آن  از  پس 
شهردار منطقه ۱7 و معاونین به بازدید از نواحی و خیابان های منطقه 
پرداخته و بر روند پروژه های در حال انجام یا به پایان رسیده نظارت 
ابتدا به خیابان  کردند. در جریان این بازدید،فراهانی و هیات همراه 
خردپی رفته و از نهرهایی که در این منطقه ساخته و باعث شده تا 
نظافت به خانه ها برگردد بازدید کردند.سپس در جریان آزاد سازی 
وتخریب ۲۳ خانه سازمان اوقاف قرار گرفتند که قرار است به فضای 
منتقل  است  امامزاده حسن  قمست شرقی  در  که  زائر  بوستان  سبز 

شود.
عضو شورای شهر تهران در جریان این بازدید سپس به سمت 
کوچه نیازمند در خیابان مهمان نوازان رفته و بر روند نهرسازی در 

این کوچه و ترمیم پله های آهنی آنجا نظارت کردند.
نیروگاه  پروژه  همچنین  و  سلامت  باغراه  از  بازدید 
بود. گرفته  صورت  بازدیدهای  دیگر  از  بحران  ستاد   خورشیدی 
عضو شورای شهر تهران سپس از مسیر دوچرخه خیابان متین و باغ 

پروانه در بوستان بهاران دیدن کرد.
نهرسازی در خیابان فرخنده و پیاده رو سازی در خیابان مقدم 
بخش پایانی بازدید فراهانی عضو شورای شهر تهران از منطقه ۱7 بود.

با مشارکت مرکز بهداشت جنوب تهران
اجرای طرح پیشگیری از چاقی و کنترل 

وزن ویژه شهروندان جنوب شهر
طرح سلامت محور »پیشگیری از چاقی« با 
هدف ارائه شاخص های کنترل وزن به شهروندان 

در منطقه ۱۹ اجرا می شود.
معاون  فریدی  محسن  امتیاز،  گزارش  به 
تحرک  کاهش  به  اشاره  با  فرهنگی  و  اجتماعی 
در  تردد  محدودیت  دلیل  به  شهروندان  فیزیکی 
دوران شیوع کرونا و بروز بیماری های مزمن ناشی 
از آن بیان کرد: در همین راستا اداره سلامت این 
تهران  جنوب  بهداشت  مرکز  مشارکت  با  حوزه 
ویژه  چاقی  از  پیشگیری  طرح  اجرای  به  اقدام 
شهروندان این منطقه کرده است.او افزود: در این 
دانش  افزایش  ضمن  توانند  می  شهروندان  طرح 
محاسبه  روش  یادگیری  ای،  تغذیه  و  بهداشتی 
سلامت  وضعیت  از  اطلاع  و  بدنی  توده  شاخص 
خود، پاسخ سؤالات مورد نظرشان را از کارشناس 
ارائه  از  ادامه  در  فریدی  کنند.   دریافت  مربوطه 
روان  سلامت  ارتقای  منظور  به  مشاوره  خدمات 
شهروندان و کاهش تبعات روانی ناشی از بیماری 
کرونا خبر داد و گفت: به منظور ارائه این خدمات 
۲٠ نفر از مشاوران روانشناس خیر شناسایی و برای 
دریافت خدمات رایگان روانشناسی به شهروندان 
معرفی شدند. این تیم روانشناسی در زمینه  سوگ 
کرونا، اضطراب، خانواده ، تربیت کودک، وسواس 
این  پاسخگوی شهروندان هستند.    افسردگی  و 
منظور کسب  به  شهروندان  شد:   یادآور  مسئول 
خدمات  دریافت  نحوه  زمینه  در  بیشتر  اطلاعات 
رایگان مشاوره تغذیه در طرح پیشگیری از چاقی 
مسئولان  با  توانند  می  روانشناسی  مشاوره  نیز  و 
خانه های سلامت مستقر در سرای محلات تماس 

بگیرند.

سخنگوی وزارت بهداشت:
خدمات کرونایی برای اتباع خارجی 

رایگان است
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  سخنگوی 
پزشکی گفت: طبق ابلاغ وزیر بهداشت، همه خدمات 
اتباع و  به جمعیت  ارائه شده  بهداشتی و درمانی 
مهاجران خارجی برای مراقبت کووید ۱۹ به صورت 
رایگان ارائه می شود. سیما سادات لاری افزود: اعتقاد 
پایدار  سلامتی  ایجاد  به  ایران  اسلامی  جمهوری 
در کشور باعث شده که ارائه خدمات بهداشتی و 
درمانی به اتباع غیرایرانی مانند هموطنان ایرانی و 
برابر باشد و دید والای مسئولان نظام به ارزش های 
انسانی، دینی و کرامت انسان ها باعث تداوم خدمات 
رسانی به این جمعیت است. وی ادامه داد: با توجه به 
شیوع ویروس کرونا و اهمیت ایجاد سلامت پایدار در 
کشور، اتباع غیرایرانی نیز مانند جمعیت اتباع ایرانی 
کووید  درمانی  و  بهداشتی  پوشش خدمات  تحت 
۱۹ قرار گرفته و ارائه خدمات بهداشتی و درمانی 
کووید۱۹ به آنان در ایران رایگان است. لاری افزود: 
در این زمینه، دو شیفت پرسنل بهداشتی و درمانی 
ارائه دهنده خدمات  پایگاه های  در مهمانشهرها و 
بهداشتی و درمان به پناهندگان و اتباع غیر ایرانی 
از اسفند ۹۸ مستقر شده است. همچنین غربالگری 
افراد با خطر بالای ابتلا و ثبت اطلاعات آنها انجام 
می شود. در این زمینه نشست های کارشناسی و فنی 
با سازمان های مسئول در زمینه غربالگری کووید ۱۹ 
در جمعیت پناهندگان و مهاجران غیر ایرانی برگزار 
شده و دستورالعمل مراقبت و مدیریت کووید ۱۹ در 
مهمانشهرها و اتباع غیر ایرانی ادغام با جمعیت های 
ایرانی تدوین شده است. وی گفت: تلاش ها برای 
جلب حمایت سازمان های کمک کننده بین المللی 
از  جمعیت  این  بهداشتی  نیازهای  تامین  جهت 
اسفند ۹۸ انجام شده است. همچنین نظارت کامل 
بر عملکرد مدیریت مهمانشهرها و شورای مهمانشهر 
در رابطه با حفظ شرایط بهداشتی انجام می شود. 
فرآیند نمونه گیری در مهمانشهرها تسهیل شده 
جمهوری  افزود:  بهداشت  وزارت  سخنگوی  است. 
اسلامی ایران به دلیل برخورداری از موقعیت خاص 
جغرافیایی در چهار دهه گذشته پذیرای خیل عظیم 
به  و  دیگر  کشورهای  از  پناهندگان  و  مهاجران 
خصوص از کشور افغانستان است. بر اساس آمارهای 
رسمی اعلام شده توسط وزارت کشور، حدود یک 
میلیون پناهنده در کشور ما ساکن هستند که فقط 
حدود ۴ درصد از این افراد در مهمان شهرهای رسمی 
وزارت کشور ساکن شده و ۹۶ درصد پناهنده دیگر 
بر خلاف سایر کشورهای میزبان جمعیت پناهنده به 
صورت ادغام با جمعیت ایرانی و در مناطق شهری 
و روستایی ساکن شده اند. طبق تخمین های آماری 
در حدود ۲ تا ۲.۵ میلیون مهاجر غیرمجاز هم در 
کشور ساکن هستند.لاری افزود: با توجه به وضعیت 
بهداشتی و درمانی جمعیت پناهندگان در جمهوری 
از  جمعیت  این  بهداشتی  نیازهای  ایران،  اسلامی 
ابتدای ورود در اولویت کاری وزارت بهداشت، درمان 
ایران بوده و  و آموزش پزشکی جمهوری اسلامی 
همیشه در جهت ارتقای شاخص بهداشتی در این 

جمعیت برنامه ریزی می شود.

ظرفیت پذیرش دوره تکمیلی علوم 
آزمایشگاهی تغییر نکرده است

رسانی  اطلاع  و  عمومی  روابط  مرکز  رییس 
اعلام  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت 
علوم  تکمیلی  دوره  پذیرش  ظرفیت  در  که  کرد 
ایجاد نشده  تغییری  آزمایشگاهی در سال جاری 
است. کیانوش جهانپور بیان کرد: به جهت شناسایی 
بهترین دانشگاه های واجد شرایط برای اجرای دوره 
با کیفیت مناسب و البته تصویب و پیاده سازی آیین 
نامه به روز شده این دوره، نیمی از این ظرفیت دوره 
تکمیلی علوم آزمایشگاهی در حال حاضر و نیمی 
از این ظرفیت در ماه های آینده جذب خواهد شد. 
وی در مورد تعداد سهمیه پذیرش فارغ التحصیلان 
رشته های تک تخصصی علوم پایه نیز اظهار کرد: 
تعداد  قبل  روال سال های  برابر  اینکه  به  توجه  با 
تک  رشته های  التحصیلان  فارغ  پذیرش  سهمیه 
به منظور گذراندن دوره های  پایه  تخصصی علوم 
تکمیلی علوم آزمایشگاهی به تعداد ۱۵ نفر بوده، 
مقرر شد  بهداشت  وزیر  اکید  با  دستور  بنابراین 
کماکان نسبت به پذیرش سهمیه مذکور به میزان 
حداقل ۱۵ نفر در سال جاری اقدام شود و درباره 
با  نیز  داوطلبان  گونه  این  آموزش  محل  تعیین 
رعایت استانداردهای لازم، اقدام مقتضی انجام شود.

در آستانه فصل بارش های جوی
طرح ویژه لایروبی در معابر مرکزی 

شهر تهران آغاز شد
شهردار منطقه ۱۱ تهران گفت: همزمان با فرا 
رسیدن فصل بارش های جوی طرح ویژه لایروبی 
از سوی معاونت خدمات شهری و محیط زیست به 
معضلات  و  آبگرفتگی  بروز  از  گیری  پیش  منظور 

زیست محیطی در حال انجام است.
به گزارش امتیاز، نصراله آبادیان  با بیان این 
که پیش گیری از بروز آبگرفتگی در این محدوده 
شهرتهران  مرکزی  بخش  در  گرفتن  قرار  دلیل  به 
اهمیت زیادی دارد؛ افزود: این طرح با هدف نظارت 
خدمات  پیمانکاران  عملکرد  بر  دقیق  کنترل  و 
شهري نواحي به منظور جلوگیري از انتقال ضایعات 
حاصل از رفت و روب معابر اصلي و فرعي به مجاري 
روباز و روبسته شبکه جمع آوري آب هاي سطحي 

و فضاي سبز از ابتدای شهریورماه آغاز شده است.
هاي  شبکه  نواقص  رفع  داد:  ادامه  آبادیان 
و  انتقال  از  جلوگیري  و  رسوبگیر  و  گیر  زباله 
شبکه  اصلي  مجاري  به  رسوبات  و  زباله  هدایت 
کارگاه  بر  نظارت  و  سطحي  آبهاي  آوري  جمع 
از  جلوگیري  منظور  به  ساختماني  و  عمراني  هاي 
شبکه  به  ساختماني  و  عمراني  پسماندهاي  انتقال 
جمع آوري آبهاي سطحي، رعایت اصول بهداشتي 
و زیست محیطي در انجام عملیات لایروبي و نحوه 
و  حقوقي  پیگیري  و  رسوبات  و  لجن  آوري  جمع 
قضایي ورود هرگونه فاضلاب و پساب غیربهداشتي 
کنترل  منظور  به  مناسب  تدابیر  اتخاذ   ، شبکه  به 
نخاله و ضایعات و فرسایش خاک ناشي از آبیاري 
فضاي سبز حاشیه معابر لچکي، رفیوژ و ... و عدم 
انتقال به شبکه آبهاي سطحي ، نظارت و کنترل بر 
به  تجاري  هاي  راسته   پسماند خشک  انتقال  عدم 
شبکه آبهاي سطحي و ساماندهي و کاهش مخازن 
نصب شده بر روي شبکه انهار به منظور حذف زباله 
اقدام  این  انهار در  بر روي  از مخازن  ریزشي  هاي 

مد نظر است.
شهردار منطقه ۱۱ در خصوص شـیـوه اقـدام  
بیان کرد: تکمیل  ویژه در سطح محدوده  لایروبی 
فرعي  شبکه  از  هوشمند  و  جامع  اطلاعاتي  بانک 
وتأسیسات موجود ، اجراي عملیات پاکیزه سازي، 
و  روبسته  و  روباز  انهار  برداري  رسوب  و  لایروبي 
تأسیسات زباله گیر و رسوب گیر به صورت مستمر 

و روزانه در این مدت انجام خواهد شد.

شهردار منطقه ٥در جلسه شورای معاونان:
تکریم ارباب رجوع، پاسخگویی و 

خدمت رسانی مطلوب، اصل ضروری 
خدمت است

معاونان  شورای  جلسه  در   ۵ منطقه  شهردار 
ارباب  تکریم  گفت:   ۵ منطقه  شهرداری  مدیران  و 
رجوع، پاسخگو بودن و خدمت رسانی مطلوب، اصل 

ضروری خدمت، است
به گزارش امتیاز، فریدون حیدری افزود: هر 
و  دارد  دوش  بر  دینی  مسئولیتی،  هر  در  شخصی 
باید با حساسیت آن را ادا کند.  او گفت: در منطقه 
۵، برای خدمت به مردم، زمینه کار و فعالیت فراوان  
است و همه معاونت ها و ادارات  در منطقه، باید با 
حساسیت و جدیت کار خود را دنبال کنند تا نتیجه 
مطلوب حاصل شود چرا که کار در شهرداری، کار 
گروهی است  و اگر همه بخش ها، مسئولیتی  که 
رضایت  دهند،  انجام  خوبی  به  را   دارند  عهده  به 
مطلوب  نتیجه  و  گیرد   می  صورت  کامل  بخشی 
احترام  گفت:   ۵ منطقه  شهردار  شود.  می  حاصل 
به پیمانکاران و پاسخگویی مناسب به مردم بسیار 
باید  فرد  هر  شهرداری،  مجموعه  در  است،  مهم 

پاسخگوی مسئولیتی که بر عهده اش است، باشد.
حیدری  افزود: در تصدی پست های منطقه، 
افرادی انتخاب می شوند که مناسب آن پست باشند  
و در آن پست، تجربه، تخصص و انگیزه کاری لازم 
داشته باشند  و بتوانند  رضایت بخشی  لازم را در 
پیشبرد  اهداف مورد نظر برای  منطقه  ایجاد کنند 
و سبب  پیشرفت منطقه شوند  تا شهروندان زندگی 
راحتی داشته باشند و احساس خشنودی و رضایت 
تعهدات  مالی،  مباحث  در  کرد:  تاکید  او   کنند. 
اسناد،  برگشت  و  رفت  از  بنشیند،  هزینه  به  باید 
داشته  وجود  پیوستگی  کار  در  و  شود  جلوگیری 
باشد و جزیره ای عمل نشود. حیدری گفت: معاونت 
مالی و اقتصاد شهری منطقه، باید برای حل مسائل 
و مشکلات مالی و مدیریت صحیح آن، برنامه ریزی 
دقیق داشته باشد و با دقت و حساسیت لازم امور 
را دنبال و پیگیری کند.  در جلسه شورای معاونان 
شهردار  حکم  با   ،۵ منطقه  شهرداران  مدیران  و 
منطقه ۵، سید مهدی هاشمی حفظ آباد، به عنوان 
سرپرست معاونت مالی و اقتصاد شهری شهرداری 
منطقه ۵ معرفی  و از خدمات محمد رضا صدراعظم 

نوری، قدردانی شد.  

اجرای طرح فاصله گذاری اجتماعی 
در بوستان های شمال شرق تهران

زیست  محیط  و  شهری  خدمات  معاون 
گذاری  فاصله  طرح  اجرای  از   ۴ منطقه  شهرداری 
داد  خبر  منطقه  سطح  های  بوستان  در  اجتماعی 
از ۴ هزار نیمکت در  این طرح بیش  و گفت: در  

بوستان های منطقه رنگ آمیزی شد.
در  فرخی«  »حمیدرضا  امتیاز؛  گزارش  به 
سلامت  سطح  ارتقای  منظور  به  گفت:  باره  این 
بیشتر کووید ۱۹  از شیوع  شهروندان و جلوگیری 
و با عنایت به تاکیدات مکرر صورت پذیرفته در این 
خصوص، لزوم رعایت الزامات بهداشتی و پیشگیرانه 
و تامین تجهیزات؛ ضمن اجرای طرح فاصله گذاری 
آمیزی  رنگ  به  نسبت  بوستان   ۲۵۶ در  اجتماعی 
منطقه  سطح  در  نیمکت  عدد    ۴.۳٠۴ حدود  
راستا  این  در  گفت:  باره  این  در  وی  شد.   اقدام 
المان های بوستانی از جمله وسایل بازی کودکان، 
های  سطل  ها،  نیمکت  ورزشی،  های  مجموعه 
سرویس  ها،  صندلی  کوتاه،  های  چراغ  پایه  زباله، 
... هر روز سه نوبت سم پاشی و  های بهداشتی و 

ضدعفونی می شوند.
گذاری  فاصله  طرح  گفت:  ادامه  در  فرخی 
 ۱٠ در  بوستانی  های  المان  ضدعفونی  عملیات  و 
بوستان جنگلی سطح منطقه نیز در دستور کار قرار 
دارد.او اضافه کرد: این عملیات در ساختمان های 
اسکان کارگری و سرویس های بهداشتی سه نوبت 
روزانه در دستور کار قرار گرفته و به طور مستمر 

اجرا می شود.
معاون خدمات شهری منطقه در پایان اظهار 
امیدواری کرد: امیدواریم با کمک شهروندان ضمن 
در  اجتماعی  فاصله  حفظ  و  ماسک  از  استفاده 
شکست دادن ویروس کرونا موفق تر از قبل عمل 

کنیم.

شهردار منطقه یک در جلسه با مدیر عامل سازمان فاوای  شهرداری تهران در راستای راه اندازی شهر هوشمند در موزه پرفسور حسابی:

تلاش مدیریت شهری تبدیل موزه پرفسور حسابی به کانون تولید علم است
موزه پرفسور حسابی در شمال تهران با تبدیل 
هوشمند  شهر  فناوری  و  نوآوری  مرکز  به  شدن 
بعنوان مرکزی برای تولید علم، مورد بهره برداری 

قرار می گیرد.
موسوی  حمید  سید  امتیاز؛  گزارش  به 
حضور  با  که  ای  جلسه  در  منطقه  این  شهردار 
شهرداری  فاوای  سازمان  مدیرعامل  فرجود  محمد 
تهران، ایرج حسابی فرزند پرفسور حسابی و هیئت 
امنای این خانه موزه برگزار شد با بیان مطلب فوق 
اظهار داشت: با بهره مندی از پتانسیل های شرکت 

های دانش بنیان و استارتاپ ها، مدیریت شهری در 
تلاش است »مرکز نوآوری و فناوری شهر هوشمند« 

را در موزه پرفسور حسابی راه اندازی کند.
شخصیتی  ویژگی های  بر  تاکید  با  وی 
پرفسور حسابی و لزوم اشاعه سبک زندگی ایشان 
و  حسابی  بنیاد  میان  ارتباط  ساخت:  نشان  خاطر 
فعالیت های مرکز نوآوری و فناوری شهر هوشمند 
می تواند این مرکز را به کانون علم در منطقه یک 

تبدیل کند .
ایمنی،  مباحث  گردشگری،  افزود:  موسوی 

هوشمند،  های  بوستان  ترافیکی،  موضوعات 
انرژی  از  گیری  بهره  افزایش  پسماند،  مدیریت 
های تجدید پذیر، استفاده از آب های خاکستری، 
الکترونیک نمودن خدمات شهرسازی جهت مقابله 
با فساد اداری و ... از جمله حوزه هایی است  که هم 
بهره  نیازمند توجه ویژه و  تهران  اکنون در شمال 

گیری از هوشمند سازی است
مدیرعامل سازمان فاوای شهرداری تهران نیز 
شهرداری  رویکرد  تشریح  ضمن  نشست  این  در 
هدف  لزوم  بر  شهری،  نوآوری  توسعه  در  تهران 

مراکز  عملکرد  مستمر  ارزیابی  و  مشخص  گذاری 
نوآوری و فناوری تهران هوشمند تاکید کرد.

فرجود همچنین با اشاره به شبکه سازی میان 
این مراکز در شهر تهران، تاکید کرد که این مرکز 
باید با نگاه عمیق به مسائل شهری، به دنبال ارائه 
و  شهر  چالش های  رفع  برای  خلاقانه  راهکارهای 

شهرداری باشند.
موزه  از  بازدید  ضمن  نشست  این  پایان  در 
پرفسور حسابی، در خصوص فرایند آماده سازی و 
زمان بندی راه اندازی این مرکز تصمیم گیری شد.
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